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Boligudvalget 

Folketinget 

Boligudvalget har i brev af 20. november 2020 stillet mig følgende spørgsmål 

vedrørende L 9 – Forslag til lov om ændring af lov om midlertidig regulering af 

boligforholdene (Bopælspligt i nyetablerede boliger, der i en lokalplan er fast-

lagt til helårsboliger), som jeg hermed skal besvare. Spørgsmålet er stillet efter 

ønske fra Heidi Bank (V). 

Spørgsmål nr. 15: 

Vil ministeren oplyse, hvilken ibrugtagelsesgrad der sigtes efter med lovforsla-

get, da det fx fremgår af ”Analyse af bopælspligt” fra 2017, at denne er 91 pct. 

efter 3 år? 

Svar: 

Det er rigtigt, at det fremgår af den i spørgsmålet nævnte analyse, at en opgø-

relse af ibrugtagelsen af nye boliger i Københavns Kommune i perioden 2007-

2016 har vist, at 91 pct. af de nybyggede boliger tages i brug inden for 3 år, at 

85 pct. tages i brug inden for 2 år, og at kun 72 pct. tages i brug inden for 1 år. 

Lovforslaget har til hensigt til at sikre, at nyetablerede boliger, som i en lokal-

plan er fastlagt til helårsboliger, står til rådighed for boligsøgende, så snart der 

foreligger ibrugtagningstilladelse. Det er således en klar forventning, at de om-

fattede boliger hurtigere vil blive taget i brug end i dag.  
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